

EUROPEAN ECONOMIC COMMUNITY
Official Spokesman
of the Commission

23 avenue de la Joyeuse Entrée
Brussels 4
Telephone 35.00.40

Brussels, February 1967
P - 10

INFORMATION MEMO

Family budgets in France

The Statistical Office of the European Communities has published the sixth of its eight-volume Social Statistics Series. This is devoted to a broad survey of family budgets organized in close association with the national statistical institutes in the six Member States.

The 600-page publication deals with France, where 11 324 families of manual workers, office workers and government employees, farmworkers and farmers contributed to the survey in 1963/64.

These four occupational groups together account for about 60 to 70% of the total population.

The survey shows that the pattern of spending, both in absolute and in relative figures, varies very widely from group to group. Office workers and government employees form the group with the highest expenditure: more than FF 19 000, compared with about FF 13 100 for manual workers, FF 8 800 for farmers and FF 8 600 for farmworkers. In the last two cases, however, the fact that the farming community consumes a good deal of its own produce must be borne in mind, since this affects both the pattern of expenditure and that of consumption.

Combined and analytical reports on the family budget surveys are to be published in the next few months.

Bruxelles, février 1967.

P - 10

NOTE D 'INFORMATION

Budgets familiaux en France

L'Office statistique des Communautés européennes vient de consacrer le sixième numéro d'une série qui en comportera huit à la grande enquête sur les budgets familiaux qu'elle a organisée en étroite coopération avec les instituts nationaux de statistiques des six Etats membres.

Ce sixième numéro d'environ 600 pages publié dans la série "statistiques sociales" a trait à la France où 11 324 famille d'ouvriers, d'employés et de fonctionnaires, d'ouvriers agricoles et d'agriculteurs ont collaboré à l'enquête effectuée au cours de l'exercice en 1963/64.

Les quatre groupes socio-professionnels précités auxquels appartiennent ces familles représentent environ 60 à 70 % de la population totale.

L'enquête montre que la structure des dépenses en chiffres absolus et relatifs est très différente selon qu'il s'agit de l'un ou l'autre des quatre groupes socio-professionnels. Le niveau des dépenses totales des employés et fonctionnaires est le plus élevé : près de 19 000 FF contre 13 100 FF environ pour les ouvriers, 8 800 FF pour les agriculteurs et 8 600 FF pour les ouvriers agricoles. Mais, pour ces deux dernières catégories, il faut tenir compte de l'importance de l'autoconsommation qui se répercute à la fois sur la structure de leurs dépenses et sur celle de leur consommation.

On rappelle que la publication des travaux consacrés à la synthèse et à l'analyse économique de l'ensemble des enquêtes sur les budgets familiaux dans la Communauté aura lieu dans quelques mois

-:-:-:-